
                                   tilsluttet 

postadresse: Kneika 5 A, 1167 Oslo 
e: ljanselva@osloelveforum.no     org.nr. 997 867 815  www.osloelveforum.no  org.nr. 983 350 313 

Vi ser på vår virksomhet som en forlenget ”blå-grønn arm” for bydelene Nordstrand, Østensjø og Søndre Nordstrand. 
                                    

                  
Referat fra årsmøtet på Sagstua 24. jan 2024 

Tilstede:  Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre,  
Marius Haugen, Lars Egil Heidem 

Nordstrand, 2024-01-24 

                Trine Johnsen (leder)                                   Sverre Samuelsen (referent) 
                         (sign.)                                                            (sign,) 

Sak Ansvar

Å1-2024 Konstituering 
• innkallelsen godkjent 
• Ordstyrer Trine J, referent Sverre S. 
• 2 underskrivere  (leder og referent)

Trine

Å2-2024 Årsberetning 2023 
         Godkjent - finnes på hjemmesiden Sverre

Å3-2024 Regnskap 2023 
         - godkjent, underskudd kr. 1 263. 
Budsjett 2024 
         - ikke fremlagt (fremlegges på neste møte)

Leif

Å4-2024 Valg 
• Styre - (gjenvalgt) 
• Leder: Trine Johnsen 
• Kasserer: Leif Bertnes 
• Sekretær: Sverre Samuelsen 
• Vara: Torill Syversen

Ordstyrer 

Å4-2024 Annet 
• Valgkomité ?  Nei intet behov nå. 
• Alle bør ha (minst) en «rolle/ansvar» i MiLja 

mailto:ljanselva@osloelveforum.no
http://www.osloelveforum.no


                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 24. jan. på Sagstua 

Tilstede:     Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Sak Ansvar

01-1/2024 Referat fra møtet 28.11. godkjent - finnes på hjemmesiden. 
       (Møtet 30.10. ble avlyst. Møtet 22.1. utsatt til 24.1. pga is.)

02-1/2024 Sagstua 
• Ute:  

Veien trenger grus.  

• Skigardprosjekt -   . 
- kontakte Nordstrands Blad, Natur vgs., Abildsø gård, speidere? 

• Inne:  
Dugnad med møbler- Peisovn må ha ny pakning.  

• Drift/ansvar/oppgaver: 
 Info-plakat om Sagstua utenfor døren rettes. 
 Barnehage-bruk - møte med Bydelen 19.1. 
 Ny dørlås?  (Må få mere informasjon) 
 

Tore  

Sverre 
  

Sverre/Arne 
Trine 

03-1/2024 Arrangementer/elvevandringer 
• 3. mars  Vinterdag - skaffe frivillige. 
• 7.4.  Fuglekassesnekring kl 13-15 
• 15.4. OE-årsmøte i bydelshuset på Lambertseter  kl 18-21 
• 6.5.  fuglesangtur kl 18-20. 
•
• Info/tur-møte august/september på NIF - Hallagerbanehuset? 
• DNT - innvandrere på tur langs Ljanselven? 

 

  

  

  



04-1/2024 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bro/turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   

ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken.  

• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 
fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
- Feks. kontakte Natur VGS om mulighet for kantsikring. Andre? 
- BYM kontaktes for prosjektgjennomføring (Trine.) Nytt prosjekt. 
 

Leif/Marius 

  

Leif 

Marius 

05-1/2024 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-1/2024 Brev/info/møter 
• Brev om våre ønsker: Turvei E9, Ljabru park og turvei/flomvei langs 

Ljabruveien.  
Få med medspillere - Vil fisken kunne komme opp?  Kontakte BYM 

•   
• Sommerskolen (8.kl.) - vi er blitt spurt om vi kan bidra med 2 

endagskurs av en interessent. Konkurranse om oppdraget. 
Skisse laget; begynner ved Sagstua, til OleBjørns plass (lunch) 

•   

Sverre 

Trine 

Tore/Trine 

07-1/2024 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 

Arild



Neste møte   26.2. + 10.4.kl 16.45 på Sagstua                     Referent: Sverre 2024-01-24

08-1/2024 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine

09-1/2024 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 Trine

10-1/2024 Økonomi 
• Leif 

 

11-1/2024 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  

Besøksbok; ødelagt flere ganger - derfor «skrinlagt»  
• Vernet område - en «utfordring»? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
• Bekkeskilt? Sette opp navneskilt ved møte med Ljanselven. 
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
•   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker!  

• Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen.  
• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: jarl.kindberg@bns.oslo.kommune.no 
• Myrerbekken åpnes gjennom Åsland - uranutslipp! Til etterretning. 
• Overvann nederst i Kronveien - overflatebekk under toglinjen? Sak 06 
•

  

  

Liv J 

Trine 

Lars-Evan

12-1/2024 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt laget. 

Stien på vestsiden benyttes. Fikse nordre klopp. Ny søndre klopp 
vurderes. DNT og Odd Fjeldstad (ØX) «invitert» til samarbeid. 

• Nytt prosjekt - Kantsikring - se pkt 4 - Fisk 
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark ønskes. Skilt 

foreslått. Vi prøveoppsetter et skilt. 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
        
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene.   

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.  

Sverre 

Lasse 
Arne/Sverre 
  

Alle 
 



                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 26. feb. på Sagstua 

Tilstede:    Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Sak Ansvar

01-2/2024 Referat fra møtet 24. jan. godkjent - finnes på hjemmesiden. 
       (Møtet 30.10. ble avlyst. Møtet 22.1. utsatt til 24.1. pga is.)

02-2/2024 Sagstua 
• Ute:  

Veien trenger grus - taes opp med BYM når sneen har gått..  

• Skigardprosjekt -   . 
- kontakte Nordstrands Blad, Natur vgs.,, speidere? Valdres Skigard? 
- Abildsø gård og Norsk Skigard kontaktet - intet hørt. 

• Inne:  
Dugnad med møbler. Peisovn har fått ny pakning.  

• Drift/ansvar/oppgaver: 
 Info-plakat om Sagstua utenfor døren rettet. 
   
 Ny, elektronisk dørlås?  Vi beholder systemet vi har nå. 
 

Tore  

Sverre 
  

Arne 

Marius 
  

03-2/2024 Arrangementer/elvevandringer 
• 3. mars  Vinterdag - plakat til Trine for videreformidling. Infoplakat 
• 7.4.  Fuglekassesnekring kl 13-15. Info ut. Stiller du kl 11:30? 
• 15.4. OE-årsmøte i bydelshuset på Lambertseter  kl 18-21 
• 6.5.  fuglesangtur kl 18-20. Hauketo - Sagstua. Erik Kagge 
•          Østmarka Trail? 
•
• Info/tur-møte august/september på NIF - Hallagerbanehuset? 
• - Store Ljan gård interessant  

 

Sverre 

Leif 

  

  

  



04-2/2024 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bro/turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   

ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken.  

• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 
fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
- Feks. kontakte Natur VGS om mulighet for kantsikring. Andre? 
- BYM kontaktes for prosjektgjennomføring (Trine.) Nytt prosjekt. 
- BYM-befaring 25. mars i Liadalen. 
 

Leif/Marius 

  

Leif 

Marius 
Trine 

05-2/2024 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-2/2024 Brev/info/møter 
• Brev om våre ønsker: Turvei E9, Ljabru park og turvei/flomvei langs 

Ljabruveien.  
Få med medspillere - Vil fisken kunne komme opp?  Kontakte BYM 

•   
• Sommerskolen (8.kl.) - 27.6. skal vi ha ett endagskurs. 

Skisse laget; begynner ved Sagstua, til OleBjørns plass (lunch) 
•   

Sverre 

Trine 

Tore/Trine 

07-2/2024 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 
• Skilt har fått klistremerker, noen er fjernet 
• Skilt ved kloakkbroen nedenfor OleBjørns plass borte. 

Arild



Neste møte   10.4.kl 16.45 på Sagstua                            Sverre 2024-02-26

08-2/2024 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine

09-2/2024 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 Trine

10-2/2024 Økonomi 
• Budsjett 2024 utsendt og gjennomgått Leif 

 

11-2/2024 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  

  
• Vernet område - en «utfordring»? MiLja tar intet initiativ her overfor 

kommunen.  
• Urskogen  

Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
• Bekkeskilt? Sette opp navneskilt ved møte med Ljanselven. 
                            
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
•   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker!  

• Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt) B Bredesen.  
• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: jarl.kindberg@bns.oslo.kommune.no 
• Myrerbekken åpnes gjennom Åsland - uranutslipp! Til etterretning. 
•

  

  

Liv J 

Trine 

Lars-Evan

12-2/2024 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt satt ut. 

Stien på vestsiden benyttes. Fikse nordre klopp. Ny søndre klopp 
vurderes. DNT og Odd Fjeldstad (ØX) «invitert» til samarbeid. 

• Nytt prosjekt - Kantsikring - se pkt 4 - Fisk 
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark ønskes. Skilt 

foreslått. Vi setter et skilt på Klasserom i friluft. 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
        
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene.   

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.  

Sverre 

Lasse 
Arne/Sverre 
  

Alle 
 



                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 10. april på Sagstua 

Tilstede:    Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem 

Gjest:  Lars Halleraker    

Sak Ansvar

01-3/2024 Referat fra møtet 26. feb. godkjent - finnes på hjemmesiden. 
       

02-3/2024 Sagstua 
• Ute:  

Veien trenger grus - taes opp med BYM - Rustadsaga?. E Birkeland 
«Hærverk» på benkebord og stolper. Repareres. 

• Skigardprosjekt -   . 
- kontakte Nordstrands Blad, Natur vgs.,, speidere? Valdres Skigard? 
- Abildsø gård og Norsk Skigard kontaktet - intet hørt. 

• Inne:  
Dugnad med møbler. Peisovn har fått ny pakning.  

• Drift/ansvar/oppgaver: 
• Dugnad: 5. juni / sommeravslutning kl.11:00 

Sverre 

Tore  

  
  

03-3/2024 Arrangementer/elvevandringer 
• 3. mars  Vinterdag - regnvær, hesteridning, «Kun» 15 salg 
• 11. mars: MiLja-info på Lions (Ormøya) møte på Ulvøya 
• 7.4.  Fuglekassesnekring kl 13-15. Meget godt besøkt. 50+ kasser? 

Salg 1.625 kr 
• 15.4. OE-årsmøte i bydelshuset på Lambertseter  kl 18-21 
• 6.5.  fuglesangtur kl 18-20. Hauketo - Sagstua. Erik Kagge 
• 3.-9. juni - Nordstranddagene - tur? 
• 24.8. Østmarka Trail 
•
• Info/tur-møte august/september på NIF - Hallagerbanehuset? 
•   

 

Sverre/Trine 

 Sverre 

  

  



04-3/2024 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• Hengebro: Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bro/turvei 

over Urskogen. 
• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + 

klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.  
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
• Lusetjern – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt 

laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot 
bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker 
landskapsarkitekter. Vi undersøker status. 

• . 
• Vannmåler nedenfor Skullerudstua?  Planlagt; NVE-ansvar - sees på 

når nytt vanninntak fungerer.   

Fisk   
Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og 
fagkunnskap.  

• Fisk i elven?  Litt fisk i Liadalen.  Ved Hauketo? 
• Habitatforbedringer - BYM lagt steiner i Liadalen 23.3. 
        Gytegrus og stener lagt ut ovenfor Sagdammen i juni. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Fisketrapp Hauketo: avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay 

Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.  
• Fisketeller nede ved fisketrappen? 
• Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   

ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ hvis 
saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av forskjellige 
grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken.  

• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 
fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
Til Kantsikring? - Natur VGS ikke aktuell. Andre ikke funnet. 
BYM-befaring 22.4. kl. 09:30 i Liadalen 

Leif/Marius 

  

Trine 

05-3/2024 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-3/2024 Brev/info/møter 
• Våre ønsker: Turvei E9, Ljabru park og turvei/flomvei langs 

Ljabruveien.   BYM har laget en betenkning -> meget «omfattende». 
PBe har lagt ut en «sladdet» utredning.. 

• Plan om bedre forbindelse fra elven til Skullerudstua. Vi informeres.  
• Behovsplan for friluftsliv 2025-2034 - frist 7. mai.  (via OE?) 

• «Klasserom i Friluft»s-møte 12.4. kl 14:00 fra Hauketo for andre 
elvegrupper 

• BYM-befaring (utsatt til) 22.4. kl. 09:30 i Liadalen - Kantsikring 

• Sommerskolen (8.kl.) - 27.6. skal vi ha ett endagskurs. 
Skisse laget; begynner ved Sagstua, til OleBjørns plass (lunch) 

•

Sverre 

Lars H 
Trine 

Trine 

Tore/Trine 

Trine

07-3/2024 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  I kasse ved Sagdammen og Hallagerbanen.    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 
• Skilt har fått klistremerker, noen er fjernet 
• Skilt ved kloakkbroen nedenfor OleBjørns plass borte. 

Arild



Neste møte  ??.?? kl 16.45 på Sagstua                                        Sverre 2024-04-10

08-3/2024 Skoler/barnehaver   
• Klasserom-i-Friluft-presentasjon - se pkt 12 
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
• Lærere/undervisningsopplegg: besøkt følgende: 
  Hallagerbakken, Barnehagestyrere i Bekkelaget menighetshus,               

Toppåsen, Rosenholm

Tore/Trine

09-3/2024 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 Trine

10-3/2024 Økonomi 
•  Naturvernforbundet  «leier» fuglekasse-lagringsplass kr. 3.000 
• Ikke nødvendig med dotømming i 2024

Leif 
 

11-3/2024 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  

• Vernet område - en «utfordring»? MiLja tar intet initiativ her overfor 
kommunen.  

• Urskogen  
Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Vi må sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt. 
Overlates til S Hågvar. 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark  
• Bekkeskilt? Sette opp navneskilt ved møte med Ljanselven.                      
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
• Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 
       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker!  
Må «overtaes» av BYM 

• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: jarl.kindberg@bns.oslo.kommune.no 
• Myrerbekken åpnes gjennom Åsland - uranutslipp! Til etterretning. 
• Gjengroing av Sagdammen - taes opp med BYM til høsten.

  

  

Liv J 

 

12-3/2024 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt satt ut. 

Stien på vestsiden benyttes. Fikse nordre klopp. Ny søndre klopp 
vurderes. DNT og Odd Fjeldstad (ØX) «invitert» til samarbeid. 

• Nytt prosjekt - Kantsikring - se pkt 4 - Fisk. 
• Oppslag om «manglende» rydding i skog og mark laget. Skilt satt opp 

på Klasserom i Friluft. 
• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
• Smedveien - bro(er) istedenfor rør?  
        
• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene.   

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.  

Sverre 

Sverre 

Lars H 
  

 



                         


                            tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møte 19. aug på Sagstua 

Tilstede:  Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil Heidem  

Info:   Lars Halleraker   (Inviteres til neste møte)   
  

Sak Ansvar

01-4/2024 Referat fra møtet 10. april godkjent - finnes på hjemmesiden. 
       

02-4/2024 Sagstua 
• Ute:  

Veien trenger grus - taes opp med BYM - Rustadsaga?. E Birkeland 
«Hærverk» på benkebord og stolper. Repareres 25.8. 

• Skigardprosjekt -   . 
- kontakte Nordstrands Blad, Natur vgs.,, speidere? Valdres Skigard? 
- Abildsø gård og Norsk Skigard kontaktet - intet hørt. 

• Inne:  
Dugnad med møbler.   

• Drift/ansvar/oppgaver: 

• Leie-kontrakt med kommunen gjelder ut 2024. Fornyes på samme 
vilkår.

Sverre 

Tore  

Torill

03-4/2024 Arrangementer/elvevandringer 
• 3. mars  Vinterdag - regnvær, hesteridning, «Kun» 15 salg 
• 11. mars: MiLja-info på Lions (Ormøya) møte på Ulvøya 
• 7.4.  Fuglekassesnekring kl 13-15. Meget godt besøkt. 50+ kasser? 

Salg 1.625 kr 
• 15.4. OE-årsmøte i bydelshuset på Lambertseter  kl 18-21 - vellykket. 
• 6.5.  fuglesangtur kl 18-20. Hauketo - Sagstua. Erik Kagge - fint 

arr. 
• 3.-9. juni - Nordstranddagene - ingen tur 
• 24.8. Østmarka Trail - 100 påmeldte 
•

Sverre/Trine 

 Sverre 

 



04-4/2024 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
•
• . 

Fisk   
• Fisk i elven?   
• Habitatforbedringer -  Gytegrus / kantvegetasjon 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   

ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ 
hvis saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av 
forskjellige grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken.  

  

  

05-4/2024 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM.

06-4/2024 Brev/info/møter 
• Våre ønsker: Turvei E9, Ljabru park og turvei/flomvei langs 

Ljabruveien.   BYM har laget en betenkning -> meget «omfattende». 
PBe har lagt ut en «sladdet» utredning.. 

• Plan om bedre forbindelse fra elven til Skullerudstua. Vi informeres.  
• Behovsplan for friluftsliv 2025-2034 via OE 

• «Klasserom i Friluft»s-møte 12.4. kl 14:00 fra Hauketo for andre 
elvegrupper 

• BYM-befaring (utsatt til) 22.4. kl. 09:30 i Liadalen – Kantsikring 
Referat laget (vedhengt) 

• Sommerskolen (8.kl.) - 27.6.  et endagskurs.Over 20 elever, fint 
opplegg, vi har utstyr. Reiseutgifter dekkes. 

• Møte Levende vassdrag 29.5. på Sagene, fint møte 
• Møte med Terje Laskemoen i BYM for å få ideer til hvordan vårt 

fisketrappfond på kr 200.000 skal kunne benyttes best mulig. 
 

Sverre 

Lars H 
Trine 

Trine 

Tore/Trine 

L-E

07-4/2024 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  700? igjen    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 
•   
• Skilt ved kloakkbroen nedenfor OleBjørns plass borte.Papirskilt!

Arild 

Arne

08-4/2024 Skoler/barnehaver   
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
   
• Info til barnehagene om bestillingsrutinene for Sagstua

Tore/Trine 

Trine



Neste møte  14.10. kl 16.45 på Sagstua                                        Sverre     2024-08-20 

09-4/2024 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 Trine

10-4/2024 Økonomi 
•  Naturvernforbundet  «leier» fuglekasse-lagringsplass kr. 3.000 
• Tilskudd (for 2024) kr 10.000 fra Bydelen mottatt. 
• Budsjett 2024 gjennomgått.

Leif 
Leif

11-4/2024 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  

• Urskogen  
Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold. 
Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar. Evt. kan det 
opprettes reservat etter naturmangfoldloven. (fx Ekebergskråningen) 
Sjekke grenser /eierforhold og lovens beskyttelseseffekt (S Hågvar). 
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark - er ønsket 
•                     
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 

       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker! «overtaes» av BYM 

• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: jarl.kindberg@bns.oslo.kommune.no 
•   
• Gjengroing av Sagdammen - taes opp med BYM.

  

  

12-4/2024 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt satt ut. 

Stien på vestsiden benyttes. Fikse nordre klopp + ny søndre klopp ? 
DNT/ØX går for å benytte stien på vestsiden. Følges opp! 

• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
• Smedveien - bro(er) istedenfor rør?  
        

NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen 
av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.  

Sverre 

Lars H 
  

 



                         


                             tilsluttet

                                                            

Referat fra MiLja-møtet 14. okt. på Sagstua 

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Åse Julsvik, 
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, 
Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre, Marius Haugen, 
Lars Egil (Lasse) Heidem, Lars Halleraker   

  

Sak Ansvar

01-5/2024 Referat fra møtet 19. august godkjent - finnes på hjemmesiden. 
       

02-5/2024 Sagstua 
• Ute:  

Veien trenger grus - taes opp med BYM - Rustadsaga?. Arne har 
sendt melding til Magnus Mjelve i BYM og bedt om grusing. 
«Hærverk» på benkebord - reparert 25.8. 

• Skigardprosjekt -   . 
- kontakte Nordstrands Blad,  speidere? 
- Priser innhentet (synd hvis vi må få profesjonelle til jobben?) 
Tore tar ny kontakt med Lofsrud, Bjørnholt og Natur vg skoler. 

• Inne:  
Dugnad med møbler.   

• Drift/ansvar/oppgaver: 

• Leie-kontrakt med kommunen gjelder ut 2024.  
Fornyes på samme vilkår.

Sverre 

Tore  

Torill

03-5/2024 Arrangementer/elvevandringer 
• 24.8. Østmarka Trail - 100 påmeldte - alt OK 

Kun «gutter» i MiLja-teamet.  



04-5/2024 Prosjekter /Arbeidsområder 
Stier/Veier   
• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave. 
• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform.  

Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges.  
BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som 
ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos 

Elver/bekker/vann 
•
• . 

Fisk   
• Fisk i elven?   
• Habitatforbedringer -  Gytegrus / kantvegetasjon – Terje 

Laskemoren vil legge ny gytegrus. 
• Kulper i elven?  Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. 

Interesse fra Hj. Eide, under arbeid. 
• Meldesystem Mattilsynet/Veterinærinstituttet: Rutinene er klare,   

ansvaret ligger på eier av elva: Oslo Kommune. De må ta initiativ 
hvis saker skal forfølges rettslig. Dette ligger litt langt inne av 
forskjellige grunner, bl.a. rundt bevisproblematikken. 

  

  

05-5/2024 Byggesaker mv 
• Hauketo stasjon - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) 

og bekken må flyttes.   Kvikkleire? Følges opp. 
• Prinsdalsbekken - hus nærmere enn 12 m ? PBe sender til BYM. 
• Munkerudgrenda: 34 hus i skrenten ned mot Lambertseterbekken.

06-5/2024 Brev/info/møter 
• Våre ønsker: Turvei E9, Ljabru park og turvei/flomvei langs 

Ljabruveien.   BYM har laget en betenkning -> meget 
«omfattende». 
PBe har lagt ut en «sladdet» utredning.. 

• Plan om bedre forbindelse fra elven til Skullerudstua. Vi informeres.  
•  

Sverre 

Lars H 
 

07-5/2024 Infoskilt, kart, bilder ol. – 
• Infoskilt – div, metall-skilt (A4) ”på lager”.   
• Turguide Ljanselva  –  700? igjen    
• Prinsdalsbekken – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst. 
•   
• Skilt ved kloakkbroen nedenfor OleBjørns plass borte. 

Papirskilt settes opp, Sverre lager ny ramme.

Arild 

Sverre

08-5/2024 Skoler/barnehaver   
• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurranse for 

skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?  
   
• Info til barnehagene om bestillingsrutinene for Sagstua sendt

Tore/Trine 

Trine

09-5/2024 ElveRusken/dugnad 
• Klemetsrud skole kontaktes i 2024 (?) Trine



Neste møte  12.12. kl 16.45 på Sagstua                            Ida/Trine               2024-10-14

10-5/2024 Økonomi 
• Østmarka Trail - kr 6000 mottatt. Salg gir litt overskudd - men kr 30 

for Cola? Normal innkjøpspris 25 + pant. 
Vi vil prøve å ta kontakt med lokale kolonialer for gratis cola.

  
Lasse H

11-5/2024 Løpende Oppgaver/Ønsker 
• OleBjørns plass  

• Urskogen  
Forslag til vern av Ljanselvdalen etter naturmangfoldloven er mottatt 
fra Sigmund Hågvar 6. okt. 2024 og har mange fakta og er godt 
formulert. Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk 
mangfold. Forslaget ble diskutert: 
Trenger området bedre og tilpasset vern? Kan vernet være til hinder 
for vårt arbeid med og langs elvene? Kan det resultere i utvidet 
båndtvang? Sjekke grenser /eierforhold og lovens 
beskyttelseseffekt. Oslo Elveforum ønsker saken tatt opp på sitt 
styremøte 21. oktober.(Bør bydelene og vellene også være 
høringsinstanser?)  
Vi har VAV-kart gjennom Urskogen. 

• Reguleringsplaner langs elver 
Byggegrenser og vern – OE-oppgave – må på Bystyreplan. 
Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?  
Store problemer i  Høgåsv. 1. og nybygging ved Leirskallen.  

• Ljabru Elvepark - er ønsket 
•                     
• Rydding av utvalgte partier for å få frem elva.  Fjerning av 

uønskede arter – samarbeid med skoler eller Naturvernforbundet?  
Tangenjordet (Kanadagullris).  ”instruks” lagt på hjemmesidene. 

       Oppfordring (FB): Brekk/kutt nye skudd!   
• Sibirkornell fjernes? (Mye ved Tangen?) 
• Parkslirekne fjernes? Ved moskeen og Tangen. 4-års jobb - kutte + 

«RoundUp». Privat tillatelse gitt. Vi kan teste mindre areal. Status: 
Flere tiltak gjort - godt dokumentert - men - det vokser oss «over 
hodet». SISTE: gledelig utvikling - det virker! «overtaes» av BYM 
eller helst av lokale folk som kan følge opp. 

• Prinsdalsbekken - tursti/vei fra Lerdal til Hvervenbukta jobbes med. 
• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp. 
• Kontaktperson i bydelen: jarl.kindberg@bns.oslo.kommune.no 
•   
• Gjengroing av Sagdammen – se vedlagt notat datert 4. sept 2024 

etter befaring med BYM. Noe tynning utført av Arne.

  

  

12-5/2024 Aktuelt 
• Flom! Begge broene i Urskogen ødelagt. Skilt satt ut. 

Stien på vestsiden benyttes nå - DNT har nymerket den. 
Har fikset nordre bro (DNT) + ny søndre bro (vi - ny bro på gammelt 
tre).Svært sølete frem mot søndre - klopper bør legges, Materialer i 
elven kan brukes – det innkalles til dugnad for å legge ut klopper.   

• BYM-kontakt: Mallory Holien Mo / Daniella Fuchs. Ny tur ønskes. 
• Smedveien - bro(er) istedenfor rør? 
• Lambertseterbekken - illeluktende, seigt utslipp  24.9. Kommunale 

etater kontaktet.Oppfølging. 
•
       «Kommer Miljøprosjekt Ljanselva snart til å renne ut i sanden?»  
Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen og 
med nytt navn: Ljanselvas Venner som eventuelt medlemsorganisasjon. 

Arne 

Sverre 

Arne 

Lars H 

Trine


